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P r o t o k ó ł Nr XXXV/2017 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 21 grudnia 2017 r. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce p. Henryk Sokołowski w obecności 14 
radnych (w sesji nie uczestniczyła radna Czesława Gmyr) otworzył sesję, przywitał 
wszystkich zebranych, a następnie przedstawił porządek obrad, do którego wniosek 
zgłosiła radna Juśkiewicz. 
 
Radna Juśkiewicz – zaproponowała wniesienie dodatkowego punktu do porządku 
obrad dot. dyskusji nad siecią szkół w gminie. 
 
Przew. – poddał wniosek pod głosowanie, który radni przyjęli jednogłośnie 14 
głosami „za”.  
 
Zatem porządek obrad zatwierdzono w następującej kolejności: 
 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących 

dochody budżetu Gminy Skoroszyce instrumentem płatniczym. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2018 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                   

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Zwalczania Narkomanii oraz 
następstw zdrowotnych używania wyrobów tytoniowych i wyrobów powiązanych 
na 2018 rok. 

9a. Dyskusja nad siecią szkół w gminie. 
10. Odpowiedzi na interpelacje. 
11. Zapytania i wolne wnioski. 
12. Zakończenie sesji. 
 
Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za” bez 
odczytywania. 
 
Ad 3 
 
I n t e r p e l a c j e   r a d n y c h: 
 
Radna Klimas – poprosiła o pomoc i przeprowadzenie rozmowy  z p. Krysiakiem 
prezesem Spółki ROL-POL w Czarnolesie, aby naprawił drogę polną do Kobieli. 
Spółka posiada ciężki sprzęt, którym jeździ na pola po tej drodze i niszczy ją 
bardzo. Kilka lat temu własnymi siłami mieszkańcy wsi wraz ze spółką z Kobieli 
wyremontowali ją, kosztowało to wiele pracy ludzkiej. Tą drogą ludzie jeżdżą do 
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pracy, dlatego zależy nam, żeby można było po niej w miarę dobrze przejechać. 
Ten ciężki sprzęt nie ułatwia tego. To my gospodarze dbamy o to, żeby droga była 
przejezdna, zaklejamy te dziury, a oni jeżdżą i nie poczuwają się do żadnej 
odpowiedzialności. Sołtys też już rozmawiał, ale nie ma żadnej reakcji. 
 
- druga sprawa – pracownicy z powiatu kleją u nas dziury na drodze powiatowej. 
Przez cały dzień zaklejono 8 dziur, ale w jaki sposób to robią, to jest skandal. 
Posypali łopatą i podeptali gumowymi butami, to cała praca. W tej chwili wychodzi 
to wszystko na wierzch i cała praca na marne, bo to nic nie zmieniło, jeszcze 
pogorszyło sprawę. Może trzeba to zgłosić, że jak już przyjeżdżają i zaklejają te 
dziury, to niech to robią porządnie, a nie takie pośmiewisko, 
 
Radny Bryła – znowu wojna na osiedlu Zacisze o drogę od torów do zabudowań, 
połowa jest zrobiona, a kiedy będzie druga część robiona, nie dają spokoju, 
domagają się dokończenia sprawy. Są tam wielkie dziury i jest trudno nią 
przejechać, 
 
p. Wójt – odpowiedziała radnemu Bryle, że przecież powinien wiedzieć, że ta 
inwestycja rozpisana była  na dwa lata,  druga część drogi będzie budowana           
w 2018 roku, co jest zapisane w projekcie budżetu,  o czym radny  wiedział, bo 
uczestniczył w komisji, na której omawiany był projekt budżetu na 2018 rok           
i zapewne  tłumaczy  mieszkańcom w czym rzecz. Jest zarezerwowane na tę drugą 
część inwestycji ok. 200 000,00 zł, powinien pan to swoim wyborcom przekazywać. 
To, że są tam dziury, to zapewne konsekwencja tego, że na tej  drodze od ponad 
czterdziestu lat, od kiedy to osiedle powstało nie ma należytej nawierzchni. Teraz 
podczas zimy nie będę zasypywać dziur, bo będzie za chwilę remont, nie chodzi 
przecież o to, żeby drenować pieniądze z budżetu, tylko żeby wydawać je 
racjonalnie. Koszt tłucznia  rośnie,  a zasypywanie dziur teraz, wiedząc, że będzie 
remont, to jest wyrzucanie pieniędzy w błoto, w przenośni i dosłownie. Proszę 
poprosić mieszkańców w moim imieniu o jeszcze chwilę cierpliwości. Remont drogi 
trwa i tak proszę tłumaczyć. Ogłoszę przetarg na wykonanie nawierzchni tak 
szybko, jak to będzie możliwe. Najważniejsze, że sa na to zabezpieczone 
pieniądze. 
 
Radny Bryła - to będę teraz odsyłał ludzi w tej sprawie do Urzędu Gminy. Druga 
sprawa to lampa przy przystanku w Pniewiu przy drodze wojewódzkiej, 
 
p. Lenartowicz sołtys Pniewia – ludzie mówią, że lepiej by było, żeby tej lampy 
wcale tam nie było, bo świeci tylko chwilę i nie wiadomo, czy skręt do wsi jest, czy 
go widać, bo zazwyczaj jest ciemno, 
 
p. Wójt – nazbierało się spraw dotyczących oświetlenia drogi wojewódzkiej 401. 
Zarząd Dróg Wojewódzkich traktuje nasze sprawy nonszalancją, dlatego obiecuję 
Państwu, że  skontaktuję się i zaproszę p. Sokołowskiego z Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Opolu na spotkanie, przekażę mu wszystkie państwa zgłoszenia    
w sprawach, które zgłaszacir. 
 
 
Ad 4 
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Informacja p. Wójt z pracy za okres od ostatniej sesji, 01.12.2017 r. do 
21.12.2017r 
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Praca Wójta 

Szanowni Państwo, P. Przewod., Państwo Radni, Sołtysi, Samorządowcy, pozwólcie, że 
przedstawię sprawozdanie z zadań realizowanych w czasie od ostatniej sesji, czyli 30 
listopada 2016 r. po dziś dzień. 

1.12.16 r. 

• Odbyłam spotkanie z Opolskim Kuratorem Oświaty w sprawie sieci placówek 
oświatowych w naszej gminie. 

• Odbyło się posiedzenie Zgromadzenia Związku Gmin Śląska Opolskiego, naszą 
gminę reprezentował P. Przewodniczący RG, spotkanie dot. grupy zakupowej 
energii. 

3.12.16 r. 

• Uczestniczyłam w zjeździe Oddziału Powiatowego OSP RP. Wybrano na 
następną 5-letnią kadencję zarząd. Prezesem Zarządu Oddziału Pow. ZOSP RP 
w Nysie ponownie został Władysław Krysowaty. 

• Uczestniczyłam w spotkaniu z dziećmi sołectwa Skoroszyce w związku                 
z mikołajkami. 

5.12.16 r. 

Uczestniczyłam w spotkaniu z Marszałkiem A. Bułą i Marszałkiem Sz. Ogłazą               
w sprawie możliwości pozyskania środków pomocowych do budżetu gm. (działania     
z RPO Woj. Opolskiego i sposoby finansowania w partnerstwie z innymi funduszami). 

8.12.16 r. 

Podpisałam umowę z Zakładem Obróbki Drewna P. B. Zdunek na zakup podbitki 
drewnianej do budowy wiaty rekreacyjnej w ramach rewitalizacji parku                        
w Skoroszycach o pow.60 m2 w cenie 2 066,40 brutto, termin 22.12.16 r. 

9.12.16 r. 

• Otrzymałam warunki tech. przyłączenia do sieci obiektu w Skoroszycach, ul. 
Łąkowa, dz. nr 13 (interp. Radnej J. Rogalińskiej). Harmonogram realizacji 
2018-12-01, po str gminy należy wybudować linię, opracować i uzgodnić 
projekt tech- prawny na cały zakres prac, kwota 19 680,00 zł. 

• Zleciłam wykonanie projektu docelowej organizacji ruchu dla dr. gminnej nr 
219 i dr wewnętrznych 155, 161, 505, 326, 184, 522 w m. Czarnolas, kwota 
1 200 zł brutto. 

12.12.16 r. 
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Od pracownika merytorycznego otrzymałam wniosek o wyrażenie zgody na 
odstąpienie od realizacji zad. Inwestycyjnego  pn. „Budowa wiaty rekreacyjnej na 
terenie parku pałacowego w m. Skoroszyce dz. 4/14. 

Realizacja zad. jest niemożliwa do wykonania w 2016 r., bo: 

1. Opolski Konserwator Zbytków dwukrotnie odmawiał zatwierdzenia projektu. 
Pozwolenie zostało wydane 19.07.16 r. 

2. Starosta Nyski wydał pozwolenie na budowę 12.08.16 r. Decyzja stała się 
ostateczna 7.10.16 r. 

3. Na zaproszenie do złożenia oferty z 7.09.16 r. nie odp. żaden wykonawca, na 
zaproszenie z dn.16.19.16 r. odpowiedziało 3 wykonawców za kwotę zadania od 
39 360,00 zł brutto do 59 040,00 zł brutto, po czym decyzja została 
wstrzymana do konsultacji z RG. 

Ze względu na warunki pogodowe i krótki termin zadanie należy, uważam, 
jesteśmy zmuszeni z przyczyn obiektywnych, przesunąć na rok 2017. 

13.12.16 r. 

• W Giełczycach zostało wykonane przedłużenie przepustu, wykonawca 
ADAMPOL, kwota 1 311,00 zł i remont drogi polnej nr 119 polegający na 
utwardzeniu nawierzchni.  

• Wraz z pow. nyskim, głubczyckim i prudnickim oraz gm. na zasadzie 
partnerstwa Gm. Skoroszyce przystępuje do realizacji projektu 
”Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej” na terenie Subregionu 
Południowego współfinansowanego ze śr. Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego. Jest to Działanie III „Gospodarka niskoemisyjna”, Poddziałanie 
3.2.1 „Efektywność energetyczna w budynkach publicznych”. Projekt ma na 
celu przeprowadzenie głębokiej termomodernizacji obiektu użyteczności 
publicznej na terenie gminy. 

• Odbyło się spot. Zarządu OSP, dot. podsumowania roku, założeń na 2017 r., 
ustalenia kalendarza spotkań w jednostkach OSP celem przyjęcia sprawozdań 
za rok 2016. 

14.12.16 r. 

Chcę powiadomić o wyborze najkorzystniejszej oferty na wykonanie usługi: 
„Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Gm. Skoroszyce”. 
Zostały złożone 2 oferty: Remondis, cena 161 191 zł i EKOM, cena 146 335 zł. Za 
najkorzystniejszą uznano EKOM. 

16.12.16 r. 

Odbyło się spot. Nyskiego Księstwa Jezior i Gór z ok. Jubileuszu 10 lecia 
działalności tego LGD. Reprezentacja naszej gminy to: Wójt Gm., Z-ca Wójta, 
Radna A. Słowiak, Radna J. Klimas, Sołtys J. Hellebrandt, przedst. Koła Kobiet      
z m. Czarnolas W. Bryja. 
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17.12.16 r. 

Uczestniczyłam w:  

• spotkaniu bożonarodzeniowym z seniorami w Skoroszycach,  

• jasełkach w Sidzinie. 

18.12.16 r. 

W tym dniu obchodzono 35. rocznicę wywołana stanu wojennego, wzięłam udział 
w uroczystościach na zaproszenie władz Zakładu Karnego w Grodkowie. 
Odprawiona została uroczysta msza św., na grodkowskim rynku przedstawiono 
rekonstrukcję wydarzeń sprzed 35 laty w kopalni „Wujek”, po przejściu pod tablicę 
upamiętniającą tamte wydarzenia przy Zakładzie Karnym wygłoszono 
okolicznościowe przemówienia i złożono kwiaty. 

19.12.16 r. 

• Otrzymałam pismo od firmy AMIKAR dot. prolongaty terminu wykonania 
umowy nr 242/16 z dn. 11.10.16 r. na dok. techniczno- prawną wraz z budową 
oświetlenia ulicznego w Skoroszycach na dz.233/9 ze względu na procedury      
(interpelacja radnej A. Kalisz). Na dziś firma ma niezbędna dok. techniczno- 
prawną ze wszystkimi wymaganymi zgodami, materiały potrzebne do realizacji 
budowy, lecz oczekują na uprawomocnienie się decyzji o pozwoleniu na 
budowę. Zatem przesunie się końcowy termin wykonania inwestycji. 

• Podpisałam umowę na wykonanie chodnika w m. Czarnolas w ciągu dr 
powiatowej 1540 O oraz w ciągu dr powiatowej m. Brzeziny. Gm. Skoroszyce 
zobowiązuje się udzielić na ten cel dotację w wysokości 47 707,95 zł. 

• W tym dniu odbyło się także posiedzenie Kom Oświat. 

20. 12.16 r. 

• Otrzymaliśmy podziękowanie od Pow. Komendanta Policji w Nysie za 
partycypację w kosztach zakupu samochodu dla działań Policji Powiatowej w 
Nysie. Na spotkaniu, kiedy odbyło się przyjęcie samochodu w zasób środków 
trwałych komendy, otrzymałam zapewnienie o zaopiekowaniu naszej gminy 
przez patrole policji. 

• Odbyło się posiedzenie Komisji Budżetowej. 

• Uczestniczyłam w spotkaniu z rodzicami dzieci Szkoły Podstawowej                     
z Oddziałem Przedszkolnym w Makowicach. Spotkanie dotyczyło 
racjonalizowania sieci placówek oświatowych na terenie Gm. Skoroszyce. 
Ostatecznie została zaakceptowana decyzja o utworzeniu filii szkoły w Sidzinie.  

• Ukazał się kolejny nr Biuletynu informacyjnego Gm. Skoroszyce, zapraszam do 
lektury. 

21.12.12 r. 
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• Odbyło się posiedzenie Kom Rolnej. 

• Zostałam zaproszona na spotkanie wigilijne z seniorami z Makowic połączone 
z występem jasełkowym dzieci. 

• Otrzymałam podziękowanie od Wojewody Opolskiego P. A. Czubaka za 
zaangażowanie w realizacje Programu Operacyjnego Pomoc Żywieniowa, 
dzięki któremu umożliwiono osobom doświadczonym przez życie zaspokajanie 
podstawowych potrzeb życiowych poprzez dostarczanie żywności. Złożyłam je 
na ręce P. Kierownik GOPSu. 

Dziękuję Państwu za wszelaką pomoc w realizowaniu działań dla dobra mieszkańców 
naszej Małej Ojczyzny.  

Dyskusja: 

 

Przew. RG – zapytał radnego Bryłę, a zarazem sołtysa Chróściny, czy jest już 
ustalony termin dożynek gminnych, które maja się odbyć w Chróścinie, 

Radny Bryła – mnie pasuje na 1 września, 

Przew. RG – czy ustaliliście już komitet organizacyjny i czy to jest już ostateczny 
termin ? 

p. Wójt – ten termin  najbardziej fortunnym nie jest, ponieważ jak już mówiłam na 
ostatniej sesji, na której w drugiej  części, nie było żadnego radnego                      
z Chróściny, że 1 września zaplanowane są dożynki wojewódzkie w Paczkowie            
i byłoby dobrze, żebyśmy jako gmina w tych dożynkach wzięli udział, bo to będzie 
w naszym powiecie, a nasze dożynki gminne byłoby dobrze zorganizować 8 
września, ponieważ termin ten został wolny, po tym jak poinformowano nas, że w 
uroczystościach uczczenia żołnierzy niezłomnych będzie uczestniczyć Prezydent RP 
p. Andrzej Duda, a te odbędą się w dniu 29 września. Pierwotnie termin 8 września 
był planowany na te uroczystości w gminie, dlatego uważam, że ta data byłaby  
dobra  i wszystkim pasująca na dożynki gminne, dlatego optuję za tym terminem, 

Przew. – w takim razie nie będziemy dzisiaj tego roztrząsać, sugeruję sołtysowi, 
żeby dogadał się z p. Wójt w tej sprawie. 

Na tym zakończono ten pkt z porządku obrad. 

Ad 5 

p. Skarbnik – wyjaśniła, że chodzi o zmiany kosmetyczne w budżecie na ten rok, 
aby można było urealnić budżet jeszcze tegoroczny. 

Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za” 
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Podjęto uchwałę Nr XXXV/255/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2017 rok. 

 

Ad 6 

p. Skarbnik – wyjaśniła, że podjęcie tej uchwały daje możliwość zapłaty podatków 
gminnych poprzez kartę płatniczą, kiedy będzie już zamontowany terminal. 

Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Podjęto uchwałę Nr XXXV/256/2017 w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków 
stanowiących dochody budżetu Gminy Skoroszyce instrumentem płatniczym. 
 
Ad 7 
 
Przewodniczący – powiedział, że przystępujemy do omawiania i dyskusji nad 
projektem wieloletniej prognozy finansowej i projektem budżetu na rok 2018. 
poprosił o konstruktywną dyskusję i konkretne wnioski. 
 
Radny Kaczmarczyk – chodzi mi o lampę na cmentarzu w Skoroszycach. Już 
pierwszy oferent złożył ofertę na wiele tysięcy, nie wiem, nie jestem przekonany 
co do umiejscowienia tej lampy na cmentarzu. Skoro mieszkańcy tak bardzo jej 
chcą, to niech to będzie współfinansowanie tego zadania, a nie czekać tylko, że 
gmina to zrobi, bo ksiądz złożył wniosek z podpisami mieszkańców. Nie mogą sobie 
poradzić ze śmieciami, z opłatami za nie, a tylko żądają żeby to gmina zrobiła. 
Będzie następny fundusz sołeckim, to niech przeznaczą jakąś kwotę na 
współfinansowanie oświetlenia. Już tu kiedyś mówiłem, że można byłoby stworzyć 
w budżecie gminy taką dotację dla parafii w naszej gminie, gdzie każdego roku 
byłyby przydzielane środki na parafię, żeby to była jakaś okrągła kwota, niezależna 
od ilości parafian, wtedy mogliby tym gospodarować, dołożyć ze swoich 
składkowych środków do różnych prac, 
 
Radny Jagusz – parafia w Skoroszycach ma trzy miejscowości, jak będą wpływać od 
każdej wsi w parafii wnioski o oświetlenie cmentarzy, to co wtedy? W Brzezinach 
sami sobie radzimy z inwestycjami, składamy na to pieniądze, które później 
wydajemy i są one rozliczane. A co do lampy, po co oświetlenie na cmentarzu, 
chodzi o ludzi żywych, 
 
Radny Kaczmarczyk – rozumiem, że w Skoroszycach p. Wójt nie miała wyjścia, bo 
dostała wniosek z podpisami ludzi, dlatego to zadanie znalazło się w budżecie, ale 
na przyszłość, ksiądz dostałby środki i niech sobie razem z mieszkańcami radzi, 
 
Radna Klimas – chciałam powiedzieć, że nie możemy myśleć w taki sposób, żeby 
negować to, co inni bardzo chcą, trzeba kierować się tym, co chcą wyborcy, po to 
tutaj jesteśmy. W Skoroszycach po każdej kradzieży ludzie przychodzili do księdza, 
żeby coś z tym zrobić, coś zaradzić. Zdecydowano, że może oświetlenie byłoby 
dobre, bo mogłoby odstraszać złodziei, dlatego zebrano podpisy, a pani Wójt 
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skłoniła się do tego, żeby tę lampę zamontować. Jak by się każdy z nas poczuł, 
gdyby to grób jego bliskich został okradziony, niekiedy wielokrotnie. Nie można 
zatem lekceważyć tylu podpisów pod wnioskiem, 
 
p. Wójt – szukamy  optymalnego rozwiązania dotyczącego zamontowania tej 
lampy, ta złożona oferta jest droga, to fakt, lecz nie ma jeszcze ostatecznej 
decyzji, co do  techniki wykonania.  Być może, to będzie solar. 
Jeżeli chodzi o przeznaczanie środków na parafię, to uważam, że jest to sprawa 
otwarta, do przedyskutowania i ewentualnego zrealizowania. Wiem, że w  gminie 
Grodków tak to działa, jeśli chcecie państwo tego, to ja nie będę przeciwna, 
jestem tu po to, żeby słuchać mieszkańców mojej gminy, ic h potrzeb. Po to tu 
jestem. 
 
Radny Kaczmarczyk -  gdyby powstał taki fundusz, to mieszkańcy wiedząc o tym, 
że jest kolejka do tych środków, to ten czas mogliby wykorzystać, żeby nazbierać 
brakujące środki na daną inwestycję. Można wiele zdziałać np. robiąc coś na 
cmentarzach, gdzie można do tego celu wykorzystać zbierane środki na opłaty na 
cmentarz zbierane przez księdza, 
 
Radna Słowiak – w Makowicach z tych środków dopłaciliśmy wykonawcy do 
parkingu przy budowanej grodze na cmentarz. Chciałam w tym miejscu powiedzieć, 
że jeśli o pieniądzach mowa, to uważam, że należą się nam większe środki na 
Makowice, bo zlikwidowano szkołę, została filia i tym samym zaoszczędzono jakieś 
środki, więc powinniśmy dostać coś więcej, 
 
 
p. Wójt – uważam, że jest potrzeba wypracowania dobrego rozwiązania po  to, 
żeby było jasno i transparentnie wskazane  na co wydaje się środki jakiekolwiek, 
czy to publiczne  z budżetu, czy parafialne, mieszkańcy chcą o tym wiedzieć i to 
moim zdaniem im się należy. 
 
Sołtys Skoroszyc Józef Bury – nikt do tej pory nie zapytał sołtysa o zdanie. A ja 
bardziej jestem za wybudowaniem w pierwszej kolejności chodnika na cmentarz, 
niż postawienie lampy. 
 
Nie podjęto dalszej dyskusji, nikt również nie złożył żadnego wniosku co do 
projektu wieloletniej prognozy finansowej i projektu budżetu na 2018 rok. 
Wobec powyższego przewodniczący  przedstawił radnym wpierw uchwałę Nr 
461/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia 28 
listopada 2017 r. w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej 
prognozie finansowej Gminy Skoroszyce. Zostało wydane postanowienie                 
o pozytywnym zaopiniowaniu przedłożonego projektu uchwały w sprawie j/w na 
lata 2018 – 2021. Następnie przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. W głosowaniu nie wziął udziału radny Jan 
Filas i nieobecna od początku sesji radna Czesława Gmyr. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXXV/257/2017 w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej. 
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Ad 8 
 
Dyskusję nad projektem budżetu na 2018 rok radni przeprowadzili przy omawianiu 
wieloletniej prognozy finansowej, nie było więcej pytań, zatem przewodniczący 
przedstawił radnym Uchwałę Nr 459/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Opolu z dnia 28 listopada 2017 roku w sprawie opinii                   
o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Skoroszyce na 2018 rok. 
Opinia była pozytywna. 
Następnie przedstawił uchwałę Nr 460/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Opolu z dnia 28 listopada 2017 roku w sprawie opinii                   
o możliwości sfinansowania deficytu określonego w projekcie uchwały budżetowej 
Gminy Skoroszyce na 2018 rok. Opinia była pozytywna. 
  
 
p. Wójt – powiedziała, że jest zbulwersowana postawą przewodniczącego Komisji 
Budżetowej, którego nie ma na sesji. Podczas omawiania projektu budżeu na 
przyszły rok. Zapytała o zdanie w tym temacie przewodniczącego. 
 
Przewodniczący – nie mam takiego oręża prawnego, żeby dyscyplinować radnych, 
radny Filas nie informował mnie, że nie będzie uczestniczyć w dalszej części sesji. 
 
Nie było więcej dyskusji w tej sprawie oraz w sprawie projektu budżetu na 2018 
rok, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. W głosowaniu nie wzięli udziału 
radna Czesława Gmyr (nieobecna w czasie obrad od początku) oraz radny Jan Filas. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXXV/258/2017 w sprawie uchwały budżetowej na 2018 
rok. 
 
Przewodniczący złożył gratulacje p. Wójt i p. Skarbnik oraz osobom 
współpracującym i życzył realizacji wszystkich zamierzeń w nowym 2018 roku. 
 
p. Wójt – podziękowała za życzenia i przyjęcie budżetu w  imieniu swoim i p. 
Skarbnik  
 
Ad 9 
 
Przewodniczący – wyjaśnił, że radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 
Profilaktyki Przeciwalkoholowej tydzień wcześniej po to, aby zapoznać się z nim      
i ewentualne pytania i niejasności kierować jeszcze przed sesją do p. Kierownik 
Ośrodka Pomocy Społecznej, albo obecnie na sesji.  
Poprosił p. Kierownik Masiowską – Michułka o przedstawienie tego Programu ze 
szczególnym uwzględnieniem nowych spraw pojawiających się w tym Programie. 
 
p. Michułka – przedstawiła Gminny Program Profilaktyki, który oprócz wyrobów 
alkoholowych, narkotyków obejmuje również wyroby tytoniowe. Jest to nowość od 
tego roku. Jednak corocznie przewija się temat nadużywania alkoholu przez coraz 
młodsze osoby. Łatwość dostępu do niego, a także do narkotyków i dopalaczy,  
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niestety pogłębia się. Jedną z przyczyn, to brak wiedzy sprzedawców, którzy często 
nie wiedzą, co im grozi za sprzedaż tego rodzaju używek. Zostało zorganizowane w 
tej sprawie  szkolenie, po raz pierwszy w tym roku  dla sprzedawców. Każdy został 
poinformowany o szkoleniu i każdy miał możliwość z niego skorzystać. Do zagrożeń 
tego rodzaju zachowań należy zaliczyć także zbytnią tolerancję dla takich 
zachowań i brak wiedzy. Dlatego celem głównym naszych działań będzie 
utrudnienie dostępu  młodzieży do alkoholu i zwiększenie oddziaływań 
profilaktycznych.  
 
Radna Fornalik – zapytała, czy na zorganizowanym szkoleniu dla sprzedawców 
uczestniczyli przedstawiciele dwóch sklepów ? 
 
p. Michułka – był przedstawiciel jednego sklepu, sieci sklepów. Ogólnie rzecz 
biorąc frekwencja nie była imponująca, ale tłumaczę to tym, że  
 
Radny Winnik – przed kilkoma laty również było już takie szkolenie, 
 
Radna Fornalik – myślę, że jeszcze większym problemem od alkoholu wśród 
młodzieży są narkotyki, tak jest w Sidzinie, może trzeba rodzicom tłumaczyć           
i uczulać na ten problem, żeby zwracali baczniejszą uwagę na swoje dzieci, 
 
p. Michułka – jeśli widzicie państwo taki problem, takie zachowania, to proszę je 
do nas zgłaszać, nagłaśniać, bo my bez wniosku nie możemy nic działać, a jeśli nikt 
nic nie zgłasza, to nie możemy skutecznie rozpocząć działania, 
 
Radny Kaczmarczyk – czytając założenia w Programie Profilaktyki, chciałem 
zapytać, co gmina może zaoferować młodzieży, żeby skutecznie odciągnąć ją od 
używek, co możemy zaproponować w zamian ? 
 
p. Michułka – pomagamy młodzieży w spędzaniu czasu wolnego, już od kilku lat 
współpracujemy ze szkołami i klubami sportowymi, finansujemy zajęcia sportowe, 
jest możliwość skorzystania z tego rodzaju zajęć, ale trzeba chcieć, 
 
p. Józef Bury sołtys Skoroszyc – założenia w tym Programie są dobre, tylko, jako 
działacz sportowy mogę powiedzieć, że tak naprawdę, to nie wiadomo czego ta 
młodzież chce, na początku jest euforia, a później brak zainteresowania, wolą 
przesiadywać na trybunach boiska, pić piwo, palić  papierowy i niestety niszczą 
wtedy mienie, zakłócają porządek, a Policja jest bezsilna, bo po interwencji jest 
około tygodnia spokój, a następnie znowu to samo i tak w kółko, 
 
Radna Klimas – zwróciła się do p. kierownik GOPS z prośbą, aby w jakiś sposób 
zmobilizować sprzedawców, żeby przyjeżdżali na organizowane szkolenia, żeby 
wiedzieli co mogą sprzedawać nieletnim, 
 
p. Michułka – rozumiem to, ale nikogo nie można zmusić do udziału w szkoleniu, 
 
p. Dorota Witos Sołtys Brzezin – moim zdaniem, wszyscy sprzedawcy wiedzą o tym 
doskonale i mają tego świadomość, ale tego nie respektują, bo chodzi o zyski, 
 



 12 

Przew. RG – zapytał, czy analizując rok 2017, czy realizacja Programu przyniosła 
jakieś konkretne efekty ? 
 
p. Michułka – trudno jest mówić o efektach jednego roku, jest to ciągła praca          
z konkretnymi osobami, a Program służy kontynuacji powziętych działań. Nie 
wszyscy zgłaszają się do nas na rozmowy, unikają ich, a przymusu nie ma. Jeśli już 
się zgłaszają do nas, wtedy piszemy skierowanie na leczenie do DORMED-u w Nysie, 
bądź  w Grodkowie, ale często i tam  nie zgłaszają się. 
 
Na tym zakończyła się dyskusja, po czym przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały i poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXXV?259/2017 w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Zwalczania Narkomanii 
oraz następstw zdrowotnych używania wyrobów tytoniowych i wyrobów 
powiązanych na 2018 rok. 
 
Ad 9a 
 
Radna Juśkiewicz – w obliczu tego co nas czeka w przyszłym roku w oświacie, 
uważam, Wysoka Rado, że powinniśmy pochylić się nad siecią szkół w gminie od 
przyszłego roku szkolnego ponieważ taki stan, że w całej szkole, czyli w filii           
w Makowicach ma być  ośmioro uczniów, to nie jest normalne. Z tego co się 
orientuję, to dzieci z Makowic chcą iść do szkoły do Sidziny, więc powinniśmy o tym 
porozmawiać i już podjąć pewne decyzje, co na to radna z Makowic p. Słowiak, 
 
Radna Słowiak – ja myślę, że to chyba dzisiaj nie rozstrzygniemy, a poza tym          
o sieci szkół zawsze rozmawialiśmy w styczniu, więc ja proponuję przenieść temat 
na styczeń,. Zdziwiłam się, że pani radna dzisiaj zgłosiła tę sprawę do dyskusji, nie 
chciałam być „przeciw”, dzisiaj chyba jeszcze nie pora, 
 
Radna Juśkiewicz – ale już po  dzisiejszych  wstępnych decyzjach można byłoby 
temat już dać na komisje pod dyskusję, 
 
Przewodniczący – mam zatem propozycję, aby potraktować to jako luźną 
dyskusję, jeśli ktoś chciałby zabrać glos na forum Rady. Może również sołtysi lub 
dyrektorzy szkół chcieliby się  podzielić  przemyśleniami, to zapraszam, a na 
styczeń p. Kosecki przygotuje konkretne wyliczenia i na komisjach to będzie 
jednym z tematów posiedzenia. Dorzucając swoje zdanie do sprawy sieci szkół, 
chcę powiedzieć, że należy skupić się na utrzymaniu i wyposażeniu trzech szkół 
podstawowych, nie stać nas na utrzymywanie jeszcze jednej, musimy podejść do 
sprawy odpowiedzialnie. To jest wydatek połowy budżetu gminy  na oświatę, więc 
musimy tu racjonalnie gospodarować. Państwo przekazało samorządom utrzymanie 
szkół, co nie  idzie w parze z przekazywaniem środków, niestety, dlatego to na nas 
spoczywa podjęcie trudnych decyzji. 
 
Radna Słowiak – tak, jak już mówiłam, niech p. Kosecki przygotuje materiały pod 
dyskusję na komisje styczniowe i będziemy o tym rozmawiać. Trzeba najpierw 
zrobić zebranie w szkole, poinformować rodziców, bo muszą mieć świadomość 
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tego, a jak powiedzą, że się nie zgadzają na likwidację, to o czym my będziemy 
wtedy dyskutować, 
 
p. Kosecki – na poprzedniej sesji przedstawiałem wstępnie wszystkie wyliczenia, 
koszty utrzymania i liczbę uczniów. Myślę, że po nowym roku razem z p. Wójt 
podejmiemy działania, zorganizujemy zebranie z rodzicami, przedstawimy koszty. 
A koszty to ok. 250 000,00 zł same płace nauczycieli, oprócz tego inne koszty, więc 
sądzę, że nie powinno być większych problemów na spotkaniu. Gdyby nastąpiła 
likwidacja filii, to te koszty w oświacie się zwiększą o tę kwotę, nie mówię, że to 
będzie oszczędność z tego tytułu, tylko środki na doposażenie obecnych szkół         
w pomoce dydaktyczne, potrzebne meble i sprzęty. Jednym słowem mamy co 
doposażyć, możemy wprowadzić również zajęcia dodatkowe itd., 
 
Radna Słowiak – ja to wszystko rozumiem, ale proszę zorganizować zebranie, bo 
wie pan, że istnieją jeszcze szkoły stowarzyszeniowe i jest jakaś alternatywa. Jeśli 
rodzice nie wyrażą zgody na likwidację, a będą chcieli to utrzymać, to na pewno 
będę za rodzicami, będę ich wspierać, 
 
Radny Kaczmarczyk – ja też wszystko rozumiem, bo gdybyśmy nie walczyli 
wspólnie  z rodzicami, to pewnie szkoła w Starym Grodkowie zniknęłaby co 
najmniej 4 lata wcześniej. Myślę, że tu nastąpiła taka chwila, że trzeba podejść do 
sprawy bardzo poważnie, bo nie wyobrażam sobie, żeby dla 8 dzieci utrzymywać 
całą szkołę, to chyba przesada, 
 
Radna Słowiak – ja też to rozumiem, ale nich się w tej sprawie wypowiedzą sami 
zainteresowani, czyli rodzice, żeby nikt nie zarzucił nam, że nic o tym nie wiedział, 
 
p. Wójt – mam nieodparte wrażenie, że część społeczności chce zawłaszczyć sobie  
kompetencje wójta. Sprawa drogi na cmentarz w Makowicach była wielokrotnie 
zgłaszana z prośbą o jej remont. Tak się zdarzyło, że pod koniec ubiegłego roku 
udało się wygospodarować środki w budżecie na jej wykonanie, trudno to było  
przedyskutowywać jeszcze raz z mieszkańcami. Ale skoro to właśnie mieszkańcy 
poprzez panią radną zgłaszali wielokrotnie problem drogi na cmentarz, więc przy 
pierwszej nadarzającej się sposobności tę drogę zrobiłam. Nie rozumiem zatem, 
skąd niezadowolenie. Robimy to, co chce większość mieszkańców a,  że się część 
mieszkańców nie zgadza z tym, to już trudno, większość decyduje. To samo tyczy 
się sprawy szkoły. Nie możemy utrzymywać czegoś po to, żeby tylko było. Ma to  
służyć większości. Żeby była szkoła muszą  być dzieci, a jeśli ich nie ma, to trzeba 
podjąć racjonalną decyzję, która nawet może dla niektórych być trudna. Nie 
możemy ciągle tkwić w stanie zawieszenia, bo  nas na to zwyczajnie nie stać. 
Wiecie państwo bardzo dobrze, że budżet jest jeden. Musi na wszystko wystarczyć, 
sami zabiegacie o wiele spraw dla swoich miejscowości, często nie starcza na 
wszystko, więc proszę podejmijcie wreszcie decyzję, co dalej, bo ty wy, Wysoka 
Rado jesteście organem uchwałodawczym, pomocne materiały finansowe 
wielokrotnie p. kierownik Kosecki przedstawiał państwu i wiecie doskonale jakie to 
są wydatki, co ile kosztuje. Nie można w nieskończoność przesuwać sprawy. 
Zamykacie mi brakiem decyzji pole działania. Proszę,  panie przewodniczący, 
wnoszę o przegłosowanie sprawy, kto jest za likwidacją filii,  żebym miała jasność, 
co dalej, 
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Przewodniczący – przyjmuję pani wniosek i pytam państwa, kto jest za 
uruchomieniem procedury likwidacji filii  Makowicach ? 
w głosowaniu udział wzięło 12 radnych: „za” – 8 radnych, „przeciw” – 0, 
„wstrzymało się” – 4 
 
zatem Rada zdecydowała o uruchomieniu procedury likwidacji filii szkoły              
w Makowicach. 
 
Następnie przewodniczący przedstawił kilka listów skierowanych do Rady Gminy od 
Posłów, wice marszałka Tyszki i innych instytucji państwowych. 
 
Ad 10 
 
Na interpelacje z poprzednich sesji odpowiedziała p. Wójt: 
 

Radny Winnik 

Okazało się, że projekt organizacji usytuowania lustra drogowego został przygotowany 

w innym miejscu niż to o które wnioskowaliśmy (czyli nie przy pierwszym ostrym 

zakręcie w miejscowości Mroczkowa).  

Pan Arkadiusz Jagieło Naczelnik Wydziału Drogownictwa przy Starostwie Powiatowym 

podczas rozmowy telefonicznej poinformował nas, że sprawę bezpieczeństwa przy 

ostrym zakręcie w Mroczkowej trzeba jeszcze raz przeanalizować i znaleźć dla niej 

odpowiednie rozwiązanie.  

 

Radny Bryła 

Drugi etap budowy drogi na osiedlu Zacisze planowany jest do realizacji w 2018 r.  

Ulica Kasztanowa została częściowo usypana tłuczniem w listopadzie bieżącego roku. 

Koszt zadania to 2174,11 zł. Naprawa ulicy Stawowej zostanie przeprowadzona               

w trakcie sprzyjających warunków atmosferycznych.  

 

Radny Jagusz 
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Pismem z dnia 14.12.2017 r. zwrócono się do Starostwa Powiatowego w Nysie - 

Wydziału Drogownictwa z prośbą o dokonanie przeglądu i naprawy chodnika w ciągu 

drogi powiatowej nr 1540 O w miejscowości Brzeziny, w szczególności na wysokości 

boiska sportowego. 

Pismo do wiadomości otrzymał radny Jagusz. 

Radna Malec: 

Pismem z dnia 14.12.2017 r. zwrócono się do Starostwa Powiatowego w Nysie - 

Wydziału Drogownictwa ponowie z prośbą o utwardzenie poboczy drogi powiatowej nr 

1537 O (Skoroszyce - Piątkowice) polegające na utwardzeniu (usypaniu) ich tłuczniem, 

na odcinku od miejscowości Skoroszyce do miejscowości Sidzina.  

Pismo do wiadomości otrzymała radna Malec. 

Sołtys Witos: 

Ścinka pobocza przy drodze gminnej nie jest aktualnie planowa, a wody opadowe             

z drogi są wchłaniane przez pobocze gruntowe.  

 

Pismem z dnia 14.12.2017 r. zwrócono się do Starostwa Powiatowego w Nysie - 

Wydziału Drogownictwa prośbą o naprawę nawierzchni asfaltowej tj. uzupełnienie 

asfaltem istniejących ubytków wzdłuż drogi powiatowej nr 1540 O na odcinku 

Skoroszyce – Brzeziny oraz przeprowadzenie ścinki poboczy wzdłuż w/w drogi 

powiatowej w szczególności na odcinku siedliskowym w miejscowości Brzeziny wzdłuż 

rzeki.  

Pismo do wiadomości otrzymała p. Sołtys.  

Radna Rogalińska 

Dr powiatowa ul. Powstańców Śl. posesja nr 53- zastoisko wody:  zostanie dokonany 

przegląd     i czyszczenie studzienek kanalizacyjno- deszczowych, termin 31 stycznia 2018 r. 
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Sołtys Józef Bury – podziękował p. Wójt i p. dyrektor Ośrodka Kultury Gminy 
Skoroszyce za wszelka pomoc udzieloną seniorom w Skoroszycach, za wspieranie 
wszystkich działań i przedsięwzięć. Wszyscy są bardzo wdzięczni i zadowoleni. 
 
p. Wójt – zawsze staram się wspierać inicjatywę tzw. oddolną, wszelkie przejawy 
postawy społecznej, kulturalnej, dlatego cieszy mnie każdy gest dobrej woli.  
 
Na zakończenie p. Wójt i p. przewodniczący złożyli życzenia świąteczne i 
noworoczne, a wobec wyczerpania wszystkich tematów z porządku obrad 
przewodniczący zamknął sesję o godz. 1200  

 
 
Protokolant:       Przewodniczący obrad: 
Barbara Janik-Zawada      Henryk Sokołowski 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 
 
 
 
 


